
P R O T O K Ó Ł  Nr XLIX/ 2018 
 

z przebiegu sesji Rady Gminy S i e d l e c 
 

odbytej w dniu 26 czerwca 2018 roku 
 

Na ogólną ilość 15 radnych w sesji uczestniczyło 12 członków Rady w/w prowadzonej 
listy obecności. 

 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

 
1. Jacek  Kolesiński   - Wójt Gminy Siedlec 
2. Hieronim  Birk   - Zastępca Wójta Gminy 
3. Krystyna  Lewandowska  - Skarbnik Gminy 
4. Andrzej Wita   - Przewodniczący Rady Powiatu 
5. Łucja  Olejniczak  - członek Zrządu 
6. Andrzej Rogoziński  - Prezes ZEUK-u Spółki z o.o. 
7. Eugeniusz Konieczek  - Prezes ZNP Oddział Siedlec 
 

 
oraz  Sołtysi i kierownicy Urzędu Gminy. 
 
 
Do pkt. 1 
 
 Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaźmierczak 
serdecznie witając wszystkich obecnych. Następnie oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 
w sesji uczestniczy 12 radnych, co wobec składu Rady Gminy Siedlec wynoszącego 15 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 
Do pkt. 2 
 

 
W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaźmierczak  odczytał 

porządek obrad, który przedstawiał się następująco: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2.Przedstawienie porządku obrad. 

3.Przyjęcie protokołu z  XLVIII sesji Rady Gminy Siedlec. 

4.Interpelacje i zapytania. 

5.Informacja z prac międzysesyjnych: 

a. Wójta Gminy Siedlec, 

b. Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Siedlec. 

c. Przewodniczących stałych komisji Rady Gminy Siedlec. 

 

6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy w Siedlcu za 2017 rok. 

7. Wyrażenie opinii w zakresie sprzedaży: 
 a. nieruchomości położonej w miejscowości Kopanica ul. Ks.J. Poniatowskiego 90, 
 b. działki nr 949/12 położonej w miejscowości Jażyniec. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie : 

a. zatwierdzenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i 

Kanalizacyjnych Zakładu Eksploatacji Urządzeń Komunalnych Sp. z o. o. w Siedlcu na lata 

2018-2021, 



b. zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok, 

c. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Siedlec na lata 2018 -2026, 

d. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w 
miejscowości Kopanica - działka nr 1381/1 oraz w Jaromierzu - działka  
nr 746. 

e. przystąpienia do sporządzenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Siedlec, 

f. zasięgnięcia opinii jednostek pomocniczych gminy Siedlec, 

g. powołania doraźnej Komisji ds. zmiany Statutu Gminy Siedlec, 

h. wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie samochodu pożarniczego dla jednostki OSP 

Chobienice, 

 

i.  zmiany uchwały Nr XXVII/199/09 Rady Gminy Siedlec z dnia 26 maja 2009 r. w sprawie 
zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze w szkołach, zasad zwalniania od 
obowiązku realizacji zajęć oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych pedagoga szkolnego, psychologa, logopedy, 
doradcy, 

j. podziału gminy Siedlec na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów i granic oraz 
siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

k. ustalenia dopłat dla wszystkich odbiorców usług zbiorowego odprowadzania ścieków, 

l. przekazania projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia ścieków 

obowiązującego na terenie Gminy Siedlec do organu regulacyjnego, 

 9. .  Wolne głosy, wnioski i informacje. 

 

Do pkt. 3 
 

Tematyczne zagadnienie zreferował Przewodniczący Rady A. Kaźmierczak 
wnosząc do Wysokiej Rady o przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Gminy 
odzwierciedlający jej przebieg. Jak poinformował do protokołów nie wpłynęły uwagi.  
W wyniku głosowania na obecność 12 radnych protokół został przyjęty jednogłośnie 12 – za, 
0 – przeciw, 0 – wstrzymujących. 
 

Do pkt. 4 
 
 W punkcie tym głos zabrali : 

radny R. Kluj podniósł sprawę powołania komisji ds. suszy pytając czy została już powołana i 

kiedy „wyjdzie w teren”.  

W dalszej części złożył na ręce Przewodniczącego Rady Powiatu petycje mieszkańców 

Grójca Małego i Grójca Wielkiego w sprawie utwardzenia drogi powiatowej od granicy z 

powiatem nowotomyskim do drogi wojewódzkiej 303. 

Radny R. Winiarz swe zapytania skierował do Przewodniczącego Rady Powiatu: co z 

budową ścieżki Belęcin- Zakrzewo ze strony powiatu, czy już się coś w tym temacie ruszyło? 



Widział też pilną potrzebę naprawy drogi powiatowej z Belęcina w kierunku Zbąszynia, na 

której widnieją wyrwy zagrażające bezpieczeństwu. 

Radna R. Olejniczak podniosła sprawę remontu drogi powiatowej Chobienice – Zbąszyń. Jak 

stwierdziła w dość krótkim czasie na tej drodze doszło do kilku wypadków drogowych. 

Zwróciła się tu do Przewodniczącego Rady Powiatu o ujęcie naprawy tej drogi w przyszłym 

budżecie powiatu.  

Do pkt.5 „a, b, c „ 
 

Tu jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy J. Kolesinski przedstawiając 
sprawozdanie z prac w okresie międzysesyjnym . 

 Następnie głos zabrała dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Siedlcu A. 
Kędziora przedstawiając informację z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Siedlcu w 
okresie międzysesyjnym, oraz kierownik referatu infrastruktury A. Kasperczak 
przedstawiając zadania zrealizowane z zakresu drogownictwa, infrastruktury i gospodarki 
komunalnej. 

 Całościowe sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
W dalszej części obrad głos zabrali przewodniczący stałych komisji składając ustną 
informację z prac międzysesyjnych. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Porządku Publicznego 
M. Wita poinformował, że w okresie międzysesyjnym komisja spotkała się dwukrotnie. 
Pierwsze posiedzenie było poświęcone wypracowaniu opinii w temacie sprzedaży 
nieruchomości. Drugie natomiast było posiedzeniem wspólnym, na którym analizowane były 
materiały dzisiejszej sesji. 

Z-ca Przewodniczącej Komisji Finansów i Budżetu R. Olejniczak poinformowała, że 
komisja obradowała na posiedzeniu wspólnym.  
A. Skiba – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zabierając głos poinformował, iż komisja 
spotkała się jeden raz na posiedzeniu wspólnym. 
R. Winiarz – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki 
Społecznej poinformował, że w okresie międzysesyjnym komisja spotkała się dwukrotnie. 
Pierwsze posiedzenie było poświęcone zmianie uchwały nr XXVII/199/09 i zmianie uchwały 
XIV/72/2015, sprawozdaniu z działalności OPS w Siedlcu za 2017 rok, oraz Wieściom 
Gminnym. Drugie natomiast było posiedzeniem wspólnym, na którym analizowane były 
materiały dzisiejszej sesji. 

 
Na zakończenie głos zabrał Przewodniczący Rady A. Kaźmierczak składając ustną 

informację z prac międzysesyjnych przewodniczącego i wiceprzewodniczącego rady. 

 
Do pkt.6 
 

 Obok wcześniej dostarczonych radnym całościowych materiałów dotyczących 
działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Siedlcu za 2017 rok  wprowadzenia do 
zagadnienia dała Kierownik „ośrodka” B. Wieczorek . Jak przedstawiła Ośrodek Pomocy 
Społecznej objął pomocą w 2017r. - 280 rodzin . W 2017 roku na świadczenia rodzinne 
wydatkowano ogółem 4.525. 001,82 zł z czego: 

1.zasiłek rodzinny – 1.496.972,56 zł. 



2.dodatki do zasiłku rodzinnego – 896.703,26 zł 

3.jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia dziecka – 139.000 zł 

4. zasiłek pielęgnacyjny – 865 062 zł 

5. świadczenie pielęgnacyjne – 782 825 zł 

6. specjalny zasiłek opiekuńczy – 33 565 zł 

7.świadczenie rodzicielskie – 310 874 zł. 

Na wypłaty świadczeń z funduszu alimentacyjnego wydatkowano kwotę 346.342,00 zł. 

W wyniku prowadzonych działań skierowanych na dłużników alimentacyjnych odzyskano  

kwotę 126.983,28 zł., z czego 26.210,36 zł zasiliło dochody własne gminy Siedlec. 

W okresie od 01.01.2017 r. do 31.12.2017 r. wydano 1271 decyzji (500+) i na wypłatę 

świadczeń wydatkowano kwotę 10.569 342 zł.  

W okresie od 01.01.2017 r. do 31.12.2017 r. na wypłatę 125 dodatków mieszkaniowych 

wydatkowano kwotę 25.296,40 zł. W okresie od 01.01.2017 r. do 31.12.2017 r. wypłacono 

również 17 dodatków energetycznych na łączną kwotę 896,00 zł. 

 Do przedstawionego zagadnienia nie wnoszono uwag i zostało przyjęte przez 

aklamację. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.7 

 Zagadnienie dotyczące wyrażenia opinii w zakresie sprzedaży przedstawił Z-ca Wójta 
H. Birk. Tu poinformował , że zgodnie z zapisami uchwały Rady Gminy Siedlec dotyczącej 
zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Siedlec Wójt 
zobowiązany jest do zasięgnięcia opinii rady. W chwili obecnej Wójt proponuje, aby 
przeznaczyć do sprzedaży nieruchomość zabudowaną budynkiem mieszkalnym w Kopanicy 
/ w chwili obecnej jest to nieruchomość niezamieszkała , lokatorka , która tam przebywała już 
nie mieszka i jest tam drugie wolne mieszkanie/.Wyceniony budynek jest przez 
rzeczoznawcę i aby poprawić jego jakość i stan zagospodarowania najlepszym wyjściem by, 
była sprzedaż na wolnym rynku Jednocześnie informuję, ze przedmiotowa sprawa była 
omawiana na posiedzeniu Komisji i otrzymał pozytywna opinię komisji 

Jeśli chodzi o sprawę wyrażenia opinii w zakresie sprzedaży działki nr 949/12 położonej w 
miejscowości Jażyniec jest to fragment drogi gminnej, która na samej końcówce tej drogi 
wchodzi w inną działkę prywatnego właściciela . Aby poprawić zagospodarowanie działki 
tego właściciela i lepsze zagospodarowanie tej działki wskazane , by było aby ten fragment 
drogi /zbędny gminie i nie potrzebny mieszkańcom / można byłoby mu sprzedać . 

Taka decyzja poprawni stan zagospodarowania działki i lepsze jej wykorzystanie przez 
prywatnego właściciela. Sprawa ta również była przedmiotem posiedzenia Komisji 
Gospodarki Komunalnej , Porządku Publicznego, i została wydana pozytywna opinia. 



 Wobec braku głosów w powyższych sprawach przewodniczący obrad odczytał opinie 

Rady Gminy Siedlec . 

W wyniku głosowania radni wyrazili jednogłośnie pozytywna opinię w temacie sprzedaży . 

Opinie stanowią załącznik do protokołu. 

Do pkt.8 „a”  

 Tematyczne zagadnienie dotyczące Wieloletniego Planu Modernizacji i Rozwoju 

Urządzeń Wodociągowych i Kanalizacyjnych Zakładu Eksploatacji Urządzeń Komunalnych 

Sp. z o. o. w Siedlcu na lata 2018-2021 opracowano zgodnie z Ustawą z dnia 27 

października 2017  r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu 

ścieków przedstawił Prezes ZEUKU A. Rogoziński.  

Plan zastępuje i jest zaktualizowaną wersją Wieloletniego Planu Modernizacji  

i Rozwoju Urządzeń Wodociągowych i Kanalizacyjnych Zakładu Eksploatacji Urządzeń 

Komunalnych Sp. z o. o. przyjętego Uchwałą Nr XL/202/2017 Rady Gminy Siedlec z dn. 

7.11.2017 r. w sprawie zatwierdzenia wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń 

Wodociągowych i kanalizacyjnych Zakładu Eksploatacji Urządzeń Komunalnych Sp. z o. o. w 

Siedlcu na lata 2017-2021. 

Stosowanie do zapisów Ustawy z dnia 27 października 2017 o zbiorowym zaopatrzeniu w 
wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków – przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne 
opracuje wieloletni plan modernizacji i rozwoju urządzeń wodociągowych  
i urządzeń kanalizacyjnych będących w jego posiadaniu określający: 

1) Planowany zakres usług wodociągowo-kanalizacyjnych, 

2) Przedsięwzięcia rozwojowo-modernizacyjne w poszczególnych latach, 

3) Przedsięwzięcia racjonalizujące zużycie wody, energii oraz odprowadzenie ścieków, 

4) Nakłady inwestycyjne w poszczególnych latach, 

5) Sposoby finansowania poszczególnych inwestycji. 

Przedsiębiorstwo przedkłada Plan Wójtowi celem sprawdzenia spełniania warunków Ustawy. 

Plan spełniający warunki Ustawy uchwala Rada Gminy w terminie 3 miesięcy od dnia 
przedłożenia Planu Wójtowi. 

 
Plan zaktualizowano w związku z: 

W związku z nieotrzymaniem przewidywanych dofinansowań ze środków Unii Europejskiej 
zachodzi potrzeba ponownego wyznaczenia zadań inwestycyjnych większości 
finansowanych z środków własnych ZEUK, pożyczek zaciągniętych w Wojewódzkim 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu oraz z objęcia udziałów 
przez Gminę Siedlec. 



Dokonana ocena wskazuje, że przedłożony Wieloletni Plan Rozwoju i Modernizacji Urządzeń 
Wodociągowych i Kanalizacyjnych Zakładu Eksploatacji Urządzeń Komunalnych Sp. z o. o. 
w Siedlcu na lata 2018-2021 

1) Jest zgodny co do zawartości z wymogiem Ustawy z dnia 27 października 2017 roku 
o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków, 

2) Jest zgodny z zamierzeniami Gminy Siedlec określonymi w Strategii Rozwoju Gminy 
Siedlec na lata 2016-2030 co do inwestycji w infrastrukturę wodociągowo-
kanalizacyjną. 

W ramach aktualizacji uwzględniono: 

1) Realizację Projektu inwestycyjnego pn. „Modernizacja i rozbudowa oczyszczalni 

ścieków wraz z rozbudową kanalizacji sanitarnej w Aglomeracji Tuchorza – Gmina 

Siedlec” w zakresie wybudowanie zaplanowanej kanalizacji w m. Belęcin oraz 

kolektora tłocznego Siedlec – Tuchorza i Belęcin – Tuchorza. 

2) Zamierzenia inwestycyjne w zakresie infrastruktury wodociągowo-kanalizacyjnej 

gminy Siedlec. 

W dyskusji nad zagadnieniem głos zabrali: 

Radny M. Wita zwrócił się o przedstawienie sprawy nie otrzymania dofinansowania z WRPO. 

Radny W. Żydzik pytał o wielkości strat wody na sieci.  

Ad vocem Prezes ZEUK-u A. Rogozinski m.in. powiedział : „…na etapie przyjmowania 
wniosku zostało zakwestionowane źródło pokrycia podatku VAT od inwestycji ; w takiej 
sytuacji wystąpiliśmy do banku o tzw. promesę bankową ( gwarancję , że w razie potrzeby 
spółka otrzyma kredyt) i takową „promesę „ otrzymaliśmy; ponadto drugim problemem był 
fakt, że część wkładu własnego chcieliśmy pokryć z tzw. amortyzacji ( część ceny , którą 
trzeba przeznaczyć na fundusz na odbudowę istniejącej infrastruktury, gdyż z biegiem lat 
zużywa się ) tych środków jednak nie ma na koncie , bowiem sukcesywnie spływają z opłat 
od mieszkańców…; tu WRPO zażądało , by ZEUK je wykazał tj. że ma je na koncie 
teraz…bank nie mógł dać spółce większej pożyczki i tak wniosek upadł na etapie formalno-
prawnym… .” 

Następnie głos zabrał Sołtys Starej Tuchorzy M. Brudło odnosząc się do sprawy m.in. 
mówiąc .: „…mniej więcej o tej porze rozmawialiśmy o sposobie finansowania tej inwestycji… 
wówczas padła propozycja podzielenia kosztów pół na pół. Ostatecznie jednak było, że 
ZEUK miał wyłożyć około 6 mln, a gmina 1,5 mln. Ocena finansowa spółki tego nie 
potwierdziła ; nie było rezerwy… utracone zostały środki z dofinansowania; wtedy całość 
inwestycji spółki i gminy było 7 mln , bo zabrakło 3 ze strony gminy…w tej chwili te 3 mln ze 
strony gminy ( w realnym okresie) pojawiają się na wodociągach i gdzie indziej, natomiast 
zabrakło 16 mln dofinansowania…; na przyszłość przy analizach finansowych trzeba sobie 
zdawać sprawę , ze to nie są żarty…ktoś to liczy…” 

Odnosząc się do poruszanego zagadnienia Wójt Gminy J. Kolesiński podkreślił : „…projekt 
był przygotowany przez spółkę , gdy nadzór nad nią miał poprzedni prezes; błędy popełnione 
zostały przez zewnętrzną firmę przygotowującą wniosek; braliśmy pod uwagę skutki 
finansowe…p. prezes wówczas nie powiedział nam, że przygotował nam projekt w którym 
koszt ścieków miał wynosić 19,50 zł …warto  brać to pod uwagę i zastanowić się dlaczego 
Wójt w pewnym momencie powiedział , że pewny kosztów nie możemy przesadzić należy 
zwolnić tempo wykonywania; to były główne elementy … warunek był jeden: jaka będzie 



cena ścieków, ( po iluś cięciach ) wcale nie dotyczyły zabezpieczenia; ten błąd został 
popełniony przez osobę z firmy zewnętrznej, która dla spółki pracowała ; po ścięciu pewnych 
innych kosztów , które także ten sam pan przygotowywał , a m.in. obsługa prawna była 
wpisana 1,5 mln po ścięciu tych kosztów cena była 14,50 i tą cenę byliśmy wstanie 
zaakceptować … to nie gmina jest przy spółce , tylko spółka przy gminie…gdy spółkę nie 
stać i się przeinwestowuje, to trzeba robić to wolniej; na dzień dzisiejszy wszelkie analizy 
wskazują, że nie jest mądrym wyjściem budowanie oczyszczalni…co więcej analiza kosztów 
dzisiejszych wykonania mówi , że przy takim zaangażowaniu koszty tej oczyszczalni nie 
byłyby 7 mln, ale około 12 mln; stąd też poszukaliśmy innego rozwiązania, czyli możliwości 
podłączenia się do miejscowości Wolsztyn…każdy z nas podejmując decyzje musi patrzeć 
na wiele czynników…w przypadku byłego prezesa najważniejszą rzeczą jest to , że spółka 
ma się dobrze rozwijać , a gmina ma ją finansować …to chyba nie jest właściwe podejście… 
„. 

Wobec braku kolejnych  głosów w dyskusji przewodniczący obrad  poddał pod głosowanie 
projekt Uchwały Nr XLIX/254/2018 w sprawie zatwierdzenia Wieloletniego Planu Rozwoju i 
Modernizacji Urządzeń  Wodociągowych i Kanalizacyjnych Zakładu Eksploatacji 
Urządzeń  Komunalnych Sp. z o. o. w Siedlcu na lata 2018-2021. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIX/254/2018 w sprawie zatwierdzenia 
Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń  Wodociągowych i Kanalizacyjnych 
Zakładu Eksploatacji Urządzeń  Komunalnych Sp. z o. o. w Siedlcu na lata 2018-2021 na 
obecność 12 radnych została przyjęta jednogłośnie 11 – za, 0 - przeciw, 1 – wstrzymujących  
i stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.8 „b”  

Zagadnienie dotyczące zmiany uchwały budżetowej omówiła Skarbnik Gminy K. 
Lewandowska. Zwróciła się do Wysokiej Rady o przyjęcie uchwały mówiąc, że dokonuje się 
zmiany  uchwały Nr XLII/209/2017 Rady Gminy Siedlec z dnia 19 grudnia 2017 roku w 
sprawie uchwały budżetowej na 2018 rok. Zmiany dotyczą: 

 
Zmiany w planie dochodów 

1.W dziale 010 rozdziale 01095 § 2710zaplanowano dotację w kwocie 12.600,00 zł, którą 
Gmina Siedlec otrzymała od Województwa Wielkopolskiego, zgodnie z umową dotacji Nr 
293/2018 zawartą w dniu 06.04.2018 r., z przeznaczeniem na zakup sadzonek drzew 
miododajnych. 
2. W dziale 600 rozdziale 60016 § 0960 zwiększono plan dochodów o kwotę 21.000,00 zł.  
Wpływ darowizn przekazanych przez mieszkańców na rozwój infrastruktury w Gminie 
Siedlec. 
W § 6300 zaplanowano dotację celową na kwotę 118.500,00 zł z przeznaczeniem na 
dofinansowanie budowy dróg dojazdowych do gruntów rolnych. Zgodnie z umową Nr 
178/2018 zawartą w dniu 05.04.2018 r. z Urzędem Marszałkowskim. 
3. W dziale 700 rozdział 70005 § 6290 zwiększono plan dochodów o  kwotę224.313,17 zł 
.Zmiany dokonano na podstawie umowy nr BS17-00670zBankiem Gospodarstwa Krajowego 
w Warszawie, który udziela finansowego wsparcia ze środków Funduszu Dopłat na 
tworzenie  lokali socjalnych . 
4. W dziale 801 rozdział 80101 § 0750 zwiększono plan dochodów o kwotę 7.000,00 zł. 
Dokonano aktualizacji dochodów w SP im Powstańców Wlkp. w Siedlcu oraz ZSP i P w 
Belęcinie. 
W rozdziale 80104 § 2030zmniejszono dotację celową o kwotę 58.888,00 zł, zmniejszenie 
spowodowane jest informacją o wysokości otrzymanej dotacji celowej na realizację zadań w 
zakresie wychowania przedszkolnego w 2018 roku. Zmian dokonano na podstawie pisma 
Wojewody Wielkopolskiego Nr FB-I.3111.141.2018.7 z dnia 02maja 2018 roku. 



W rozdziale 80148 zwiększono dochody o kwotę 130.000,00 zł. Dokonano aktualizacji 
dochodów w stołówkach szkolnych. 
1. W dziele 855 rozdziale 85595 zwiększono plan dochodów o kwotę 1.320,00 zł w związku 
z aneksem do projektu „Nowe Horyzonty”, które realizuje OPS w Siedlcu. 
 
Zmiany w planie wydatków 
1. W dziale 010 rozdziale 01041 § 6059 zwiększono plan wydatków o kwotę 12.576,10 zł na 
zadaniu pn. „ Przebudowa świetlicy wiejskiej w Reklinie jako miejsce integracji i spotkań 
mieszkańców”. 
W rozdziale 01095 § 4210 zwiększono plan wydatków o kwotę 14.000,00 zł na zakup 
sadzonek drzew miododajnych zgodnie z dotacją otrzymaną od Marszałka Województwa 
Wielkopolskiego. 
2. W dziale 600 rozdziale 60016 § 6050zwiększono plan wydatków o kwotę 246.534,27 zł, 
na następujące zadania: 
„Budowa drogi gminnej w Belęcinie” kwota zwiększenia 62.000,00 zł, 
„Przebudowa drogi gminnej w Wojciechowie” kwota zwiększenia 12.605,32 zł, 
„Przebudowa dróg gminnych w Jaromierzu” kwota 39.900,00 zł, 
„ Przebudowa dróg gminnych z wykonaniem odcinka kanalizacji deszczowej w Jażyńcu” 
kwota 59.731,75 zł, 
„Przebudowa placu postojowego w Kopanicy” kwota zwiększenia 66.000,00 zł. 
Zwiększono również plan wydatków o kwotę 6.297,20 zł na zadaniu „FS Siedlec – 
przebudowa ul. Słonecznej w Siedlcu” jednocześnie zmniejszając na zadaniu pn. „Budowa 
ścieżki edukacyjnej „Pszczela Aleja” o kwotę 5.297,20 zł w dziale 600 rozdziale 60095 § 
6050 oraz na zadaniu „Prace porządkowe” zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł – w dziale 900 
rozdziale 90004 § 4300. 
Pozostałe zmiany dotyczą przeniesienia planu wydatków pomiędzy paragrafami. 
3. W dziale 710 rozdziale 71004 § 4170zwiększonoplan wydatków o kwotę 7.600,00 zł oraz 
w § 4300 o kwotę 13.400,00 zł z przeznaczeniem na opracowanie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. 
4.W dziale 801 dokonano zmian w związku z otrzymaną informacją o ostatecznych kwotach 
dotacji celowych na 2018 rok na realizację zadań w zakresie wychowania przedszkolnego. 
W rozdziale 80148 w § 4210 oraz w § 4220 zwiększono plan wydatków o kwotę 130.000,00 
zł w związku ze zwiększeniem dochodów  w SP w Tuchorzy oraz w SP w Siedlcu. 
5. W dziale 855 rozdziale 85595zwiększono plan wydatków o kwotę 1.320,00 zł z 
przeznaczeniem na realizacje projektu „Nowe Horyzonty”. Jednostką realizującą zadnie jest 
OPS w Siedlcu. 
6. W dziale 900 rozdziale 90004 § 4210 dokonano zmniejszenia planu wydatków o kwotę 
1.400,00 zł jednoczenie zwiększając w dziale 010 rozdziale 01095 § 4210 z 
przeznaczeniem na wkład własny do realizacji zadania – zakup sadzonek drzew 
miododajnych. 
7. W dziale 921rozdziale 92109 § 6050 zwiększono plan wydatków na zadanie „Utworzenie 
miejsc rekreacyjnych” o kwotę 90.000,00 zł. 
8. W dziale 900 rozdziale 90095 § 6010 dokonuje się zmiany przeznaczenia wniesienia 
udziałów do Zakładu Eksploatacji Urządzeń Komunalnych w Siedlcu Spółka z o.o. w 
wysokości 570.000,00 zł z przeznaczenie na zadanie pn. „Kolektor tłoczny Siedlec – 
Tuchorza”. 
 W dyskusji nad zagadnieniem głos zabrał radny W. Żydzik zwracając się o 

wyjaśnienie sprawy uszczuplenia dotacji celowej na realizację zadań w zakresie wychowania 

przedszkolnego w 2018 roku.  

Wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy K. Lewandowska. 



 Wobec braku kolejnych  głosów w dyskusji przewodniczący obrad  poddał pod 

głosowanie projekt Uchwały Nr XLIX/255/2018 w sprawie zmian uchwały budżetowej na 

2018 rok. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIX/255/2018 w sprawie zmian uchwały 

budżetowej na 2018 rok na obecność 12 radnych została przyjęta jednogłośnie 12 – za, 0 - 

przeciw, 0 – wstrzymujących  i stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.8 „c”  

Tematyczne zagadnienie dotyczące zmiany WPF Gminy Siedlec na lata 2018 – 2026 
przedstawiła Skarbnik Gminy K. Lewandowska. Jak poinformowała ostatnie zmiany 
budżetu i w budżecie zostały dokonane uchwałą Nr XLIX/255/2018 Rady Gminy Siedlec w 
dniu 24 kwietnia 2018 roku w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2018 rok. Wobec 
powyższego nastąpiło dostosowanie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Siedlec do 
aktualnych wartości uchwalonych w budżecie Gminy Siedlec. 

 W Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Siedlec wprowadzono zmiany do 

załącznika Nr 2: 

- w poz.1.1.1.1. „Nowe Horyzonty” zwiększono limit nakładów finansowych w roku 2018 o 

kwotę 1.320,00 zł; 

- w poz.1.3.1.10 „Budowa sali gimnastycznej wraz zapleczem przy Szkole Podstawowej w 

Tuchorzy” limit nakładów finansowych w roku 2019 zwiększono o kwotę 567.275,55 zł.  

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad  poddał pod głosowanie 

projekt Uchwały Nr XLIX/256/2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Siedlec na lata 2018 – 2026. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIX/256/2018 w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Siedlec na lata 2018 – 2026 na obecność 12 radnych została 
przyjęta jednogłośnie 12 – za, 0 - przeciw, 0 – wstrzymujących  i stanowi załącznik do 
protokołu. 

Do pkt.8 „d”  

Zagadnienie dotyczące miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenów położonych w miejscowości Kopanica – działka nr 1381/1 oraz w Jaromierzu – 
działka nr 746 omówiła urbanistka J. Fribel. Tu poinformowała, że obszar objęty 
opracowaniem zajmuje powierzchnię 2,73 ha i położony jest we wschodniej części 
miejscowości Kopanica oraz w północno-zachodniej części miejscowości Jaromierz. Teren 
ten położony jest na północ od drogi krajowej nr 32 prowadzącej ze Stęszewa do Gubinka i 
stanowią go lasy. Do planu przystąpiono na wniosek właściciela jednej z nieruchomości w 
zakresie przeznaczenia terenu pod zabudowę usługowo-produkcyjną. Zmiana przeznaczenia 
terenu przyczyni się do rozwoju społeczno-gospodarczego, umożliwi podnoszenie 
standardów życia obecnych i przyszłych pokoleń. 

Sporządzenie planu miejscowego wywołane zostało uchwałą Nr XXXI/141/2016 Rady Gminy 
Siedlec z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w miejscowości Kopanica 
- działka nr 1381/1 oraz w Jaromierzu - działka nr 746. 



 Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w miejscowości 
Kopanica - działka nr 1381/1 oraz w Jaromierzu - działka nr 746 przeznacza tereny pod 
zabudowę usługową lub obiekty produkcyjne, składy i magazyny (oznaczony na rysunku 
planu symbolem U/P), oraz drogę wewnętrzną (oznaczony na rysunku planu symbolem 
KDW). Realizacja planu prowadzić będzie zatem do uzupełnienia istniejącej zabudowy 
związanej z działalnością gospodarczą zlokalizowaną wzdłuż drogi krajowej nr 32. Stopień 
zainwestowania terenów został określony zatem poprzez rodzaj, charakter i parametry 
zabudowy, gabaryty obiektów z geometrią i rodzajem dachu, zasady podziałów na działki 
budowlane, powierzchnie, jakie mogą być przeznaczone pod zabudowę, a także minimalne 
powierzchnie biologicznie czynne. 

Plan uwzględnia również potrzeby w zakresie rozwoju systemów komunikacji i infrastruktury 
technicznej. W celu prawidłowej obsługi komunikacyjnej w planie ustalono dostęp do 
przyległych dróg publicznych zlokalizowanych poza planem bezpośrednio lub poprzez drogi 
wewnętrzne, z zastrzeżeniem zakazu lokalizacji bezpośrednich zjazdów z drogi krajowej nr 
32. Ponadto, po północnej stronie terenu objętego planem wyznaczony został teren drogi 
wewnętrznej. 
Ponadto określa wymaganą liczbę miejsc postojowych, w tym również zaopatrzonych w 
kartę parkingową, zgodnie z ustaleniami przepisów odrębnych. 
W zakresie zasad modernizacji, rozbudowy i budowy systemów infrastruktury technicznej 
ustalono powiązanie sieci infrastruktury technicznej z układem zewnętrznym oraz dostęp do 
sieci. Zakazano również lokalizacji napowietrznych elementów sieci infrastruktury 
technicznej. 
Teren znajduje się w zasięgu sieci uzbrojenia technicznego (sieć wodociągowa, gazowa i 
elektroenergetyczna zlokalizowane są w liniach rozgraniczających dróg publicznych, które 
bezpośrednio sąsiadują z obszarem objętym projektem planu), a uzbrojenie terenu będzie 
odbywać się poprzez rozbudowę sieci i realizację przyłączy. 

W planie poprzez określenie maksymalnego wykorzystania istniejącego układu dróg, 
przyjęcia prostego i czytelnego układu zabudowy, o optymalnej wielkości działek, 
wprowadzono ograniczanie transportochłonności nowego układu przestrzennego. 
Ustalenia planu zmierzają do efektywnego gospodarowania przestrzenią oraz 
wykorzystania jej walorów ekonomicznych poprzez dążenie do lokalizowania nowej 
zabudowy na obszarze o w pełni wykształconej zwartej strukturze funkcjonalno -
przestrzennej, jednocześnie dbając o ochronę warunków przyrodniczych. 
Na obszarze opracowania nie występują żadne formy ochrony przyrody ani też obszary 
Natura 2000. Natomiast teren opracowania położony jest wg Planu zagospodarowania 
przestrzennego województwa wielkopolskiego w granicach krajowej migracji, 
rozprzestrzeniania i wymiany genetycznej organizmów żywych.  
Plan w sposób szczegółowy określił również zasady ochrony środowiska. W planie 
uwzględniono wymagania ochrony środowiska poprzez m.in.:  
1)   zagospodarowanie zielenią wszystkich powierzchni wolnych od utwardzenia, 
2)   zapewnienie uzyskania wymaganych standardów akustycznych na granicach działek 

z terenami o zdefiniowanych dopuszczalnych poziomach hałasu w środowisku,  
3)   zapewnienie stosowania rozwiązań wynikających z zasad akustyki budowlanej dla 

budynków z pomieszczeniami wymagającymi komfortu akustycznego, 
4)  ustalenie odprowadzenia ścieków bytowych i komunalnych do sieci kanalizacji 

sanitarnej, z dopuszczeniem odprowadzania do szczelnych zbiorników 
bezodpływowych, 

5)  ustalenie lokalizacji urządzeń służących do podczyszczania ścieków komunalnych 
oraz wód opadowych i roztopowych; 

6)   zaopatrzenie w wodę pitną z gminnej sieci wodociągowej,  
7)   zagospodarowanie wód opadowych i roztopowych na terenie U/P do sieci kanalizacji 

deszczowej z dopuszczeniem zagospodarowania na terenie, a na terenie KDW 
zagospodarowanie na terenie z dopuszczeniem odprowadzania do sieci kanalizacji 
deszczowej, 



8)   dopuszczenie stosowania paliw i systemów grzewczych charakteryzujących się 
niskimi wskaźnikami emisji zanieczyszczeń, w tym pozyskanych z odnawialnych źródeł 
energii. 

 
Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad  poddał pod głosowanie projekt 

Uchwały Nr XLIX/257/2018 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów położonych w miejscowości Kopanica – działka nr 1381/1 oraz 
w Jaromierzu – działka nr 746. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIX/257/2018 w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w miejscowości Kopanica – 
działka nr 1381/1 oraz w Jaromierzu – działka nr 746 na obecność 12 radnych została 
przyjęta jednogłośnie 12 – za, 0 - przeciw, 0 – wstrzymujących i stanowi załącznik do 
protokołu. 

Do pkt.8 „e”  

Sprawę przystąpienia do sporządzenia Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Siedlec przedstawił kierownik referatu gospodarki 
gruntami Mi. Nowak.  Tu poinformował, iż opracowanie przedmiotowego studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego wynika z nie aktualności 
rozwiązań przyjętych w aktualnie obowiązującym „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Siedlec” uchwalonym Uchwałą Nr 
XXXIX/227/2002 Rady Gminy Siedlec z dnia 30 sierpnia 2002 r. oraz uchwałami Rady 
Gminy Siedlec zmieniającymi Studium: nr IV/22/07 z dnia 30 stycznia 2007 r., VI/46/07 z 
dnia 10 kwietnia 2007 r., XIX/139/08 z dnia 2 września 2008 r., XXXVII/239/10 z dnia 30 
marca 2010 r., XI/65/2011 z dnia 25 października 2011 r., XXV/126/12 z dnia 
30 października 2012 r., XXVII/138/12 z dnia 18 grudnia 2012 r., XXX/157/13 z dnia 26 
lutego 2013 r., XXXIX/195/13 z dnia 29 października 2013 r., Zarządzeniem zastępczym 
Wojewody Wielkopolskiego nr KN-I.41026.2017.6 z dnia 23 czerwca 2017 r. oraz uchwałą 
Rady Gminy Siedlec nr XLVI/240/2018 z dnia 27 marca 2018 r. 

Pierwotne studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego (z 
2002 r.) opracowane było w trybie nieobowiązującej już ustawy z dnia 7 lipca 1994 r. o 
zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 1994 r., Nr 89, poz. 415 ze zm.), jego zmiany 
opracowane były na podstawie przepisów obowiązującej ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2003 r., Nr 80, poz. 717 ze zm.), 
natomiast zmiana dokonana przez Wojewodę Wielkopolskiego odbyła się w oparciu o 
przepisy art. 96 ust. 1 pkt 1 oraz art. 208 ust. 2 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. Prawo 
geologiczne i górnicze (Dz. U. z 2016 r., poz. 1131 ze zm.). 

Z podjętej Uchwały nr XXV/110/2016 Rady Gminy Siedlec z dnia 9 sierpnia 2016 r. w 
sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego i miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy Siedlec 
wynika, iż ustalenia obowiązującego Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Siedlec zdezaktualizowały się częściowo w aspektach prawnych oraz 
w zakresie kształtowania polityki przestrzennej i wskazane jest by zostało opracowane 
ponownie w całym swoim zakresie. 
Ponadto z uwagi na szybkie procesy ekonomiczne i społeczne, obecne zapisy studium 
uniemożliwiają podjęcie działań inwestycyjnych zmierzających do dalszego rozwoju gminy. 
W związku z powyższym wskazane jest przystąpienie do sporządzenia opracowania nowego 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego dla całej gminy 
Siedlec.  



Zmianie podlegać będą ustalenia przeznaczenia terenów gminy oraz tekst studium, 
poprzez aktualizację i dostosowanie zapisów studium do stanu istniejącego oraz 
obowiązujących przepisów z uwzględnieniem wszystkich uwarunkowań i zmian 
przestrzennych wynikających z analizy zmian zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Siedlec określonych w Ocenie aktualności studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego i miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Siedlec. Opracowanie obejmować będzie problematykę wskazaną w 
art. 10 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. 
Dz. U. z 2017 r. poz. 1073 ze zm.). Wójt Gminy Siedlec zobowiązany jest do 
przeprowadzenia całej procedury planistycznej związanej ze sporządzeniem studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, zgodnie z art. 11 wyżej 
przywołanej ustawy.  

W związku z powyższym przystąpienie do sporządzenia Studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Siedlec należy uznać za zasadne. 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad  poddał pod głosowanie projekt 

Uchwały Nr XLIX/258/2018 w sprawie przystąpienia do sporządzenia Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Siedlec. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIX/258/2018 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Siedlec na obecność 12 radnych została przyjęta jednogłośnie 12 – za, 0 - przeciw, 0 – 
wstrzymujących i stanowi załącznik do protokołu. 

W tym miejscu przewodniczący obrad ogłosił 15 minutową przerwę, po której wznowiono 
obrady.  

Do pkt.8 „f”  

Zagadnienie dotyczące zasięgnięcia opinii jednostek pomocniczych gminy Siedlec 

przedstawił H. Birk Z-ca Wójta informując, że w dniu 9 marca 2018 r. weszła w życie ustawa 
z dnia 10 stycznia 2018 r. o zmianie ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi (Dz. U. z 2018 r. poz. 310), na mocy której rada gminy  
ma obowiązek ustalić w drodze uchwały zasady usytuowania na terenie gminy miejsc 
sprzedaży i podawania napojów alkoholowych oraz maksymalną liczbę zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy. Dotychczasowe uchwały rady gminy 
wydane na podstawie art. 12 ust. 3 ww. ustawy w brzmieniu sprzed 9 marca 2018 r. 
zachowują moc do dnia wejścia w życie stosownej w tym przedmiocie uchwały, nie dłużej 
jednak niż przez okres 6 miesięcy od daty wejścia w życie znowelizowanej ustawy.  

Stosownie do art. 12 ust. 5 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w 
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi rada gminy przed podjęciem niniejszych uchwał 
zasięga opinii jednostki pomocniczej gminy. 

W związku z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały jest uzasadnione. 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad  poddał pod głosowanie projekt 
Uchwały Nr XLIX/259/2018 w sprawie zasięgnięcia opinii jednostek pomocniczych gminy 
Siedlec . 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIX/259/2018 w sprawie zasięgnięcia opinii jednostek 
pomocniczych gminy Siedlec na obecność 12 radnych została przyjęta jednogłośnie 12 – za, 
0 - przeciw, 0 – wstrzymujących i stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.8 „g” 



 Sprawę powołania doraźnej Komisji ds. Statutu Gminy Siedlec omówił 
Przewodniczący Rady Gminy A. Kaźmierczak  informując , iż powołanie w/w komisji jest 
konieczne ze względu na potrzebę dostosowania Statutu Gminy Siedlec do obowiązujących 
przepisów prawa regulujących ustrój, zasad funkcjonowania oraz uwag zgłaszanych przez 
radnych. 

W związku z powyższym, aby zapewnić możliwości pełnego udziału radnych w pracach nad 
Statutem Gminy Siedlec podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad  poddał pod głosowanie projekt 
Uchwały Nr XLIX/260/2018 w sprawie powołania doraźnej Komisji ds. zmiany Statutu Gminy 
Siedlec. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIX/260/2018 w sprawie powołania doraźnej Komisji ds. 
zmiany Statutu Gminy Siedlec na obecność 12 radnych została przyjęta jednogłośnie 12 – 
za, 0 - przeciw, 0 – wstrzymujących i stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.8 „h” 

Tematyczne zagadnienie dotyczące wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie 
samochodu pożarniczego dla jednostki OSP Chobienice przedstawił H. Birk Zastępca Wójta. 
Tu poinformował, iż na podstawie art. 32 ust. 2 ustawy z dnia 24 sierpnia 1991 roku o 
ochronie przeciwpożarowej (tekst jednolity – Dz. U. z 2018 r. poz. 620) gmina ma obowiązek 
ponosić „koszty wyposażenia, utrzymania, wyszkolenia i zapewnienia gotowości bojowej 
ochotniczej straży pożarnej”. 

Wymieniony w uchwale samochód na wyposażeniu jednostki OSP Chobienice 
stanowi mienie komunalne gminy. Ze względu na wiek i stan techniczny nie spełnia 
kryteriów, aby mógł być bezpiecznie eksploatowany przez strażaków w czasie działań 
ratowniczo – gaśniczych. Sprawa przekazania samochodu na rzecz tej jednostki była 
również omawiana na posiedzeniu Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP w Siedlcu w dniu 
25 kwietnia 2018 roku. Zarząd jednogłośnie zaopiniował wniosek pozytywnie. Dlatego też 
wnioskujemy o wyrażenie zgody na nieodpłatne przekazanie samochodu pożarniczego dla 
jednostki OSP Chobienice. 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad  poddał pod głosowanie projekt 
Uchwały Nr XLIX/261/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie 
samochodu pożarniczego dla jednostki OSP Chobienice. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIX/261/2018 w sprawie wyrażenia zgody na 
nieodpłatne przekazanie samochodu pożarniczego dla jednostki OSP Chobienice na 
obecność 12 radnych została przyjęta jednogłośnie 12 – za, 0 - przeciw, 0 – wstrzymujących 
i stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.8 „i” 

 Dokonanie zmian w uchwale Nr XXVII/199/09 Rady Gminy Siedlec z dnia 26 maja 
2009 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze w szkołach, zasad 
zwalniania od obowiązku realizacji zajęć oraz określenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych pedagoga szkolnego, 
psychologa, logopedy, doradcy  przedstawił J. Skrobisz Dyrektor GZEAS-u.  

Jak poinformował Ustawa z dnia 26 stycznia 1982r. – Karta Nauczyciela (tekst jednolity Dz. 
U. z 2018 poz. 967) w zakresie dotyczącym postanowień art. 42 ust. 7 zobowiązuję organ 



prowadzący szkołę do określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nauczycieli 
realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk  o różnym 
tygodniowym wymiarze godzin pedagogów, psychologów, logopedów, doradców 
zawodowych, terapeutów pedagogicznych, nauczycieli prowadzących zajęcia rewalidacyjne, 
nauczycieli prowadzących gimnastykę korekcyjną, nauczycieli przedszkola prowadzących 
zajęcia w grupach mieszanych obejmujących zarówno dzieci sześcioletnie, jak i dzieci innych 
grup wiekowych. Z dniem 01 września 2018r. wchodzi w życie zmiana regulującą wymiar 
godzin zajęć dla w/w nauczycieli w wymiarze nie przekraczającym 22 godzin. 

W związku z powyższym podjęcie uchwały należy uznać za zasadne.  

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad  poddał pod głosowanie projekt 
Uchwały Nr XLIX/262/2018 w sprawie zmiany  uchwały Nr XXVII/199/09 Rady Gminy Siedlec 
z dnia 26 maja 2009 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze 
w szkołach, zasad zwalniania od obowiązku realizacji zajęć oraz określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych pedagoga 
szkolnego, psychologa, logopedy, doradcy. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIX/262/2018 w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXVII/199/09 Rady Gminy Siedlec z dnia 26 maja 2009 r. w sprawie zasad udzielania i 
rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nauczycielom, którym 
powierzono stanowisko kierownicze w szkołach, zasad zwalniania od obowiązku realizacji 
zajęć oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych pedagoga szkolnego, psychologa, logopedy, doradcy na 
obecność 12 radnych została przyjęta jednogłośnie 12 – za, 0 - przeciw, 0 – wstrzymujących 
i stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.8 „j” 

 Tematyczne zagadnienie dotyczące podziału gminy Siedlec na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych 
omówił H. Birk Z-ca Wójta. Jak przedstawił „ zgodnie z zapisami przepisów Kodeksu 
wyborczego na wniosek Wójta rada gminy ma obowiązek dokonać podziału gminy i sołectw 
na terenie gminy na okręgi wyborcze i obwody głosowania. Na jednej z poprzednich sesji 
podjęto uchwałę w sprawie podziału gminy na okręgi wyborcze i na terenie gminy jest i 15 
okręgów wyborczych.. W chwili obecnej wnosimy do Rady o podział gminy Siedlec na stałe 
obwody głosowania, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych, gdzie tych obwodów do głosowania będzie 9. Jeśli chodzi o zmiany, które 
dotyczą tego, co było w poprzednich wyborach, to w związku z podziałem na nowe okręgi 
wyborcze dotyczące miejscowości Siedlec i Nieborza - miejscowość Siedlec jest 
miejscowością gdzie będą dwa okręgi wyborcze, natomiast Nieborza została przeniesiona do 
okręgu wyborczego nr 8, gdzie oprócz Chobienic ( który jest jednym okręgiem) Nieborza 
będzie razem z sołectwami Grójec Mały, Grójec Wielki, Nieborza i Wojciechowo. 
Przedstawione zmiany spowodują, że w tych dwóch miejscowościach będzie nie co inaczej 
tj. mieszkańcy Nieborzy będą mieli obowiązek udać się do lokalu wyborczego w 
Chobienicach, gdzie będą wybierać swojego radnego. W przypadku Siedlca, miejscowość 
Siedlec została podzielona na dwa okręgi wyborcze, gdzie w każdym z nich będzie 
wybierany jeden przedstawiciel do rady gminy. Przedstawiony podział jest po konsultacji z 
komisarzem wyborczym, wobec powyższego zwracamy się o podjęcie uchwały w sprawie 
podziału gminy Siedlec na stałe obwody głosowania.”. 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt 
Uchwały Nr XLIX/263/2018 w sprawie podziału gminy Siedlec na stałe obwody głosowania, 
ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych 



W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIX/263/2018 w sprawie podziału gminy Siedlec na 
stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych na obecność 12 radnych została przyjęta jednogłośnie 12 – za, 0 - przeciw, 0 – 
wstrzymujących i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do pkt.8 „k ” 

 Sprawę dopłat dla wszystkich odbiorców usług zbiorowego odprowadzania ścieków 
przestawiła A. Kasperczak kierownik infrastruktury.  Tu poinformowała, że zgodnie z art. 24 
ust. 6 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 
odprowadzeniu ścieków (tekst jednolity Dz. U. z 2017 r., poz. 328 z późn. zm.) Rada Gminy 
może podjąć uchwałę o dopłacie dla wszystkich odbiorców usług zbiorowego odprowadzania 
ścieków. 

 W celu ochrony interesu konsumentów wprowadza się uchwałą Rady Gminy Siedlec 
dopłatę w wysokości 1,03 zł brutto za jeden metr sześcienny ścieków dla wszystkich 
odbiorców usług zbiorowego odprowadzania ścieków obowiązującą od dnia 30.07.2018 r. do 
dnia 29.07.2019 r. . 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt 
Uchwały Nr XLIX/264/2018 w sprawie ustalenia dopłat dla wszystkich odbiorców usług 
zbiorowego odprowadzania ścieków . 
 
W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIX/264/2018 w sprawie ustalenia dopłat dla wszystkich 
odbiorców usług zbiorowego odprowadzania ścieków na obecność 12 radnych została 
przyjęta jednogłośnie 12 – za, 0 - przeciw, 0 – wstrzymujących i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 

Do pkt.8 „l” 

 Zagadnienie dotyczące przyjęcia i przekazania projektu regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy Siedlec do 
organu regulacyjnego omówił Prezes ZEUK-u A. Rogozinski. Jak przedstawił w myśl art. 8 
ust. 2 ustawy z dnia 27 października 2017 r. o zmianie ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w 
wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków oraz niektórych innych ustaw Rada Gminy w 
terminie 2 miesięcy od dnia przedstawienia przez przedsiębiorstwo wodociągowo-
kanalizacyjne projektu Regulaminu, dokonuje jego analizy oraz przekazuje organowi 
regulacyjnemu projekt nowego Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków do 
zaopiniowania. 

W związku z powyższych po dokonaniu analizy projektu Regulaminu przedłożonego przez 
Zakład Eksploatacji Urządzeń Komunalnych Sp. z o.o. w Siedlcu koniecznym jest podjęcie 
niniejszej uchwały przez Radę Gminy Siedlec i przyjęcie projektu Regulaminu oraz 
przekazanie go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, którym jest Państwowe 
Gospodarstwo Wodne Wody Polskie – Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt 

Uchwały Nr XLIX/265/2018 w sprawie przyjęcia i przekazania projektu regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy Siedlec do 

organu regulacyjnego. 

 



W wyniku głosowania Uchwała Nr XLIX/265/2018 w sprawie przyjęcia i przekazania projektu 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy 

Siedlec do organu regulacyjnego na obecność 12 radnych została przyjęta jednogłośnie 12 – 

za, 0 - przeciw, 0 – wstrzymujących i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do pkt.9 

 W punkcie tym zabierali głos : 

radny W. Żydzik pytał : „…jakie są dalsze losy ścieżki rowerowej Siedlec – Powodowo” oraz 
chodnika ?.  

Radny St. Jedliński poruszył sprawę wprowadzenia nowoczesnego systemu 
informatycznego dla Rady Gminy pytając : „ kiedy to nastąpi”?, 

Radny M. Wita zwrócił się do pracowników urzędu o wykorzystanie wszelkich „kanałów 
informacyjnych „  z udostępnieniem wniosku w temacie ogłoszonej suszy , by rolnicy mieli 
możliwość wykorzystania tego co im dano  

Sołtys wsi Stara Tuchorza M. Brudło podniósł sprawę drobnych pęknięć na drodze 
powiatowej w miejscowości Stara Tuchorza. Widział tu potrzebę naprawy, co pozwoli 
zapobiec dalszej jej dewastacji . 

Prezes ZNP w Siedlcu E. Konieczek odniósł się do swego wystąpienia na obradach rady w 
dniu 23.03. br w temacie podwyżki dla obsługi. Pytał tu czy coś w tym temacie zrobiono , 
oraz zwrócił się o pisemną odpowiedź; 

Sołtys wsi Jaromierz B. Raszke zabierając podniósł sprawę skorelowania dat planowanych 
imprez w gminie, bowiem jak stwierdził bywają one w jednym dniu i trudno brać udział we 
wszystkich. Odniósł się też do cyklicznej imprezy dudziarskiej. Widział tu potrzebę 
zaproszenia głównego organizatora na obrady rady ,by podziękować za włożony wkład pracy 
organizację konkursu. 

 Jako pierwsza zabrała głos A. Kasperczak odnosząc się do ścieżki rowerowej. 
Poinformowała: „…wieziemy wniosek ZRID- u z kompletem dokumentów ( za wyjątkiem 
operatu wodno prawnego) do wojewody dotyczącą ścieżki i chodnika; mamy komplet 
uzgodnień, dzięki Wójtowi operat wodno – prawny mamy przyobiecane, że uzyskamy w 
przyszłym tygodniu…nie chcemy tak długo czekać i zawozimy do Wojewody jeszcze w tym 
tygodniu, a operat wodno-prawny dostarczymy po otrzymaniu ; jeśli pójdzie wszystko 
zgodnie z tym co mamy zapewnione, to całą procedurę przetargową wykonuje WZDW i 
będzie wyłaniać wykonawcę, termin mamy do końca lipca, ale chcemy to „położyć” z końcem 
miesiąca czerwca żeby zachować miesiąc ;do mieszkańcy (przyległych działek) dotarł 
geodeta … tematy podziałowe też mamy gotowe do odbioru.” 

Tu głos zabrał Wójt Gminy J. Kolesiński informując: „…dwa kolejne tematy nad którymi 
pracujemy , a wykonawcą będzie : Zarząd Dróg Wojewódzki , a dotyczą Siedlca to:  

- przebudowa chodnika po stronie urzędu ( od kościoła do banku) poszerzenie chodnika do 
szerokości ścieżki rowerowej…wyeliminowanie żywopłotu i drzewek; 

- w przyszłym tygodniu rozpoczną się prace nad odtworzeniem drogi w Grójcu W.; 
rozpoczęły się prace dotyczące mostu. 

W tym miejscu obrady opuścił radny R. Winiarz. 



Sprawę nowoczesnego systemu informatycznego dla Rady Gminy wyjaśnił Przewodniczący 
rady A. Kaźmierczak m.in. mówiąc: „…nastąpi to z nową kadencją; zgodnie z zapowiedzią 
jednak miało to być przetestowane…musimy przeskoczyć pewne problemy związane z 
głosowaniem imiennym; zapewniam, że będziemy pracować na tabletach we wrześniu…” 

W tym miejscu głos zabrał Przewodniczący Rady Powiatu A. Wita udzielając odpowiedzi na 
poruszane zagadnienia: 

- droga z Grójca W. w kierunku Nowej wsi Zbąskiej : „…od jakiegoś czasu są prowadzone 
rozmowy z podmiotami publicznymi i niepublicznymi i podejmowane są takie kroki , by była 
utwardzona”, 

- remont drogi powiatowej z Chobienic w kierunku Zbąszynia zapewniał, że zostanie wpisana 
do projektu budżetu przyszłorocznego budżetu. 

- ścieżka Zakrzewo-Belęcin: „…z korespondencji jaka znajduje się w starostwie i po treści 
załączników wiemy, że jest projekt decyzji celu publicznego w uzgodnieniach.podmioty do 
których wniosek wpłynął (jestem przekonany, że w miarę szybko) uporają się z wydaniem 
opinii, projektant czeka tylko na decyzje starosty , by podjąć prace…”. 

Co się tyczy wynagrodzeń dla obsługi w placówkach oświatowy Wójt Gminy J. Kolesiński 
podtrzymał swe stanowisko mówiące: „…przez okres dwóch lat staraliśmy się pamiętać o 
wszystkich pracownika …dokonaliśmy wyrównań; w sprawie „dopłat” dla osób z wyższym 
stażem pracy poinformował, iż stanowisko jest jednoznaczne – o tym mówi tzw. stażowe . 

W temacie cyklicznych imprez w gminie poinformował: „…będziemy się starać zgrywać 
terminy uroczystości, choć wiemy mamy 25 wsi i jest to trudne . 

Na zakończenie głos zabrał przewodniczący Rady Gminy Siedlec A. Kaźmierczak odczytując 
pismo w sprawie znowelizowanego rozporządzenia ws. wynagradzania pracowników 
samorządowych, które wchodzi w życie z dniem 1 lipca br. 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XLIX 

sesji o 17,30. 

 

Protokołowała:               Przewodniczył: 
                Inspektor                 Przewodniczący Rady Gminy 
 Jolanta Żurek           Andrzej  Kaźmierczak 
 

 


